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Wstęp· 

Kędzierzyn-Koźle należy do nielicznych gmin od lat utrzymującą stawki podatków od 

nieruchomości na stałym poziomie, co nie przekłada się na wzrost gospodarczy 

i pozyskanie nowych inwestorów, jak i miejsc pracy. 

Prawo daje radom gmin możliwość różnicowania stawek podatków. Dopuszczalne 

jest m.in., aby mniejszy przedsiębiorca zapłacił podatek mniejszy lub na innych 

zasadach niż duży, co może przynosić wymierne efekty budżetowe. Gmina ma prawo 

stosować stawki wyższych podatków dla wybranych branż. 

Rośnie liczba sklepów wielko powierzchniowych. Oddano w Kędzierzynie następny 

duży market znanej zagranicznej sieci handlowej, 4 z kolei tylko z tej sieci. Stąd prośba 

o odpowiedź w sprawie: 

1. Proszę o szacunek jakie byłyby efekty budżetowe dla miasta objęcia wyższą 

stawką podatkową od nieruchomości (z obecnej na max.) przewidzianej 

przepisami za 1 m2 powierzchni użytkowej dla sklepów wielko

powierzchniowych, dla klasy obiektów: 

I. powyżej 900 m2 

II. powyżej 600 m2 
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2. Ile łącznie wynoszą wpływy budżetowe gminy Kędzierzyn-Koźle z tytułu 

podatków od nieruchomości itd. dla ww. kategorii obiektów handlowych 

w ostatnich 2 - 3 latach. 

3. Czy i o ile spadła liczba wpływów podatkowych i zatrudnionych w małych 

obiektach handlowych i usługowych (sklepy spożywcze, cukiernicy, piekarze, 

itp.) - proszę o wstępny szacunek za ostatnie 2 - 3 lata lub tylko 

o potwierdzenie trendu regresu w obszarze MSP (tj . małych przedsiębiorstw). 


